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AANLEG FIETSPAD
EINDELĲK VAN START...

...en krĳgt definitieve naam: PARKSTADROUTE
In het verleden informeerde de redactie
van Buurtberichten u vaker over de
vorderingen van de planning van de
aanleg van het nieuwe fietspad over het
voormalige mijnspoor.
Omwonenden ontvingen eerder
onderstaand bericht van de gemeente:

‘Vanaf 10 oktober gaan de werkzaamheden
daadwerkelijk van start met de voor-
bereidende werkzaamheden op de voormalige
spoordijkEr wordt dan gestart met het kappen
van bomen die voor het pad letterlijk in de
weg staan. Struiken en bomen in de berm
blijven behouden. Dat draagt ook bij aan het
beoogde karakter van het 3,5 meter brede
pad.

Gelijktijdig wordt door de gemeente Heerlen
onderhoud uitgevoerd in en aan de
groenzone, net buiten het werkgebied. Bomen
die ziek of dood zijn of een risico voor de
omgeving vormen worden weggehaald.
Het lage struikgewas wordt uitgedund.

Dit is een inhaalslag van het achterstallig
onderhoud van de groenzone.

Het werk wordt door twee verschillende
aannemers uitgevoerd. Dolmans Groen werkt
in opdracht van Heijmans Infra, de
hoofdaannemer van de Parkstadroute.
Van der Linden Groen voert het werk in
opdracht van de gemeente uit. Het kapwerk
start op 10 oktober en duurt tot maart 2023.
Later dat jaar worden nieuwe bomen geplant
en de bermen heringericht.

Planning overige werkzaamheden
Parkstadroute in Hoensbroek

Halverwege oktober start Enexis met
werkzaamheden in de Grubbelaan ter hoogte
van de spoordijk. Zij verleggen kabels en
leidingen om ruimte te maken voor de nieuw
te bouwen viaduct. Na de jaarwisseling start
de bouw van het nieuwe viaduct over de
Grubbelaan en ook dat over de
Pastoorskuilenweg.

In het voorjaar van 2023 starten de
werkzaamheden van de Parkstadroute in
Mariarade en Maria-Gewanden. Dat is het
tracédeel tussen de brug over de Geleenbeek
en het nieuwe viaduct over de
Pastoorskuilenweg. In maart 2023 begint
Heijmans Infra met de werkzaamheden bij de
Kastanjelaan, tussen de Amstenraderweg en
de Pastoorskuilenweg. Er komt nieuw asfalt
en de weg wordt anders ingericht voor de
verbetering van de verkeersveiligheid.

Vóór de bouwvakvakantie 2023 is de
aanleg van de Parkstadroute in
Hoensbroek, tussen de Akerstraat Noord en
Schinnen, klaar.

Heeft u vragen? Stuur een e-mail
naar leisurelane@prvlimburg.nl. Of kijk op
www.leisurelaneparkstad.nl.’
Vervolg op pagina 2.

<- Het Heerlense deel van de
Parkstadroute
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‘NIEUWE NAAM LEISURE LANE:
PARKSTADROUTE
De naam Leisure Lane is gekozen als
werktitel. Nu het project door het
intensiveren van de omgevingscommunicatie
meer in de aandacht komt, komen er vanuit
omgeving en politiek meer reacties op de
naam Leisure Lane. Aangegeven wordt onder
andere dat het gebruik van een Engelse term
niet aansprekend is en dat de naam niet
herleidt naar de regio. Bovendien is de naam
niet eenvoudig in de markt te zetten.
Daarnaast hebben de gemeenteraden van
Heerlen en Landgraaf moties aangenomen
waarin is verzocht om op zoek te gaan naar
een andere naam, die meer verbinding heeft
met de regio.
In de zoektocht naar een meer passende
naam is met inzet van expertise van Visit
Zuid-Limburg (voorheen: de VVV, redactie)
aan de Stuurgroep Leisure Lane een nieuwe
naam voor de route voorgesteld:
“Parkstadroute”.

De naam Parkstadroute is laagdrempelig,
direct herleidbaar naar de regio en sluit aan
op het promotie- en marketing plan ‘Dit is
Parkstad’ dat in februari 2022 door de
bestuurscommissie Economie en Toerisme
Parkstad is vastgesteld. Dit plan is opgesteld
onder supervisie van Visit Zuid-Limburg in
nauwe samenspraak met toeristisch
recreatieve ondernemers in Parkstad. Het
plan vertelt het verhaal van Parkstad Limburg
aan de hand van de vijf dominante
tijdsperioden (Romeins Knooppunt, Ridders
en Rovers, Mijntijd, Transitiejaren en Nieuw
Elan) die het gebied hebben gevormd. Het is
gebaseerd op het DNA van de regio.

Door de koppeling te leggen met het
promotie- en marketingplan kunnen
budgetten multifunctioneel worden ingezet,
wordt regionaal en internationaal (Duitse
markt) aangesloten op bestaande plannen en
vindt integratie plaats van het toeristisch
recreatief aanbod van Parkstad Limburg tot
een overzichtelijk geheel, waarbij een plus
een, drie is.
De Stuurgroep heeft in haar vergadering van
28 september jl. ingestemd met deze

naamswijziging. Vanaf nu verdwijnt de
werktitel “Leisure Lane” langzamerhand naar
de achtergrond en zal de naam
“Parkstadroute” in de publiekscommunicatie
de boventoon gaan voeren.

ACTUELE STAND VAN ZAKEN EN
VOORTGANG
In mei en juni 2022 hebben in totaal negen
informatiebijeenkomsten plaatsgevonden
waarin omwonenden en overige betrokkenen
geïnformeerd zijn over het tracé van de
Parkstadroute (voorheen Leisure Lane), het
ontwerp, de voorziene beeldkwaliteit en de
beoogde planning van de bouwfase. De
verkregen reacties zijn waar mogelijk
verwerkt in de plannen. Ook hebben er nog
diverse persoonlijke gesprekken plaats-
gevonden waarin nadere uitleg gegeven is.
In juli 2022 is de eerste
uitvoeringsovereenkomst ondertekend met
aannemer Heijmans Infra, waarmee de eerste
delen van de Parkstadroute worden
aangelegd. Aanleg van de route vindt
gefaseerd plaats.
Medio oktober wordt gestart met de eerste
uitvoeringswerkzaamheden in de gemeenten
Beekdaelen en Heerlen. Op 6 oktober hebben
de leden van de Stuurgroep de symbolische
starthandeling verricht door het onthullen
van één van de projectborden die nabij de
werkzaamheden geplaatst wordt. Later in het
najaar start ook de bouw van de fietsbruggen
in Hoensbroek (Heerlen) en Landgraaf. Met
het intensiveren van de bouwcommunicatie
worden direct aanwonenden en de omgeving
geïnformeerd over de aard van de
werkzaamheden, de planning en eventuele
omleidingen en afsluitingen.

ASFALTVERHARDING EN SIGNAGE
(bewegwijzering, red.) IN RELATIE TOT
BEELDKWALITEIT
Om de Parkstadroute (voorheen Leisure Lane)
een unieke uitstraling te geven was voorzien
in het aanbrengen van een asfaltdeklaag met
daarin een specifieke kleurstelling en
uitstraling (Terrazzo-effect).
Het Bouwteam heeft onderzocht of dit in de
praktijk te brengen is, zonder daarbij afbreuk
te doen aan de kwaliteitseisen die aan asfalt

gesteld worden. Dit heeft geleid tot een
aantal potentieel geschikte asfaltmengsels
waarmee proefvakken in Beekdaelen en
Landgraaf zijn gerealiseerd. Daarbij is
gevarieerd in zowel de mengsels zelf alsmede
in de wijze van nabehandeling (schuren) van
het asfalt. Het eindresultaat van de
proefvakken heeft echter niet geleid tot het
beoogde effect. Het beeld is onvoldoende
onderscheidend van een regulier
asfaltmengsel. De Stuurgroep heeft daarom
besloten om af te zien van dit principe en als
deklaag een regulier asfaltmengsel toe te
passen.

Om de Parkstadroute een herkenbare
uitstraling te geven, was ook het aanbrengen
van een onderscheidende markering, de
zogenaamde signage, voorzien. Ook hier zijn
proefvakken voor aangebracht met een
resultaat dat wel voldoet aan het gewenste
eindbeeld. Met het toepassen van een
eigenzinnig scala aan belijning, figuraties en
teksten kan de route zich, ondanks het
ontbreken van een speciaal asfalt, alsnog
onderscheiden van de omliggende wegen
en/of andere fiets- en wandelroutes in de
omgeving.

VERVOLG
Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan
het afronden van het ontwerp van de overige
delen. Deze kunnen naar verwachting vanaf
2023 tot realisatie worden gebracht door het
ondertekenen van een volgende
uitvoeringsovereenkomst. Afhankelijk van het
verloop van lopende procedures zijn de
werkzaamheden van de volledige
Parkstadroute gereed in december 2023.’

De stuurgroep van de ‘Leisure Lane’ (waaronder burgemeesters en wethouders van alle betrokken
gemeenten), gaf onlangs aanvullende informatie die ook op de website van Gemeente Heerlen terug te
vinden is:
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Hoensbroekse Amateur Kunsten
verfilmt
Hoensbroekse Luisterliedjes
ʻMariaraoʼ, ʻKouvenderstraatʼ en ʻHoofdsjtraot-Westʼ fotoʼs: Marina

Hermanns, Hans Ermers

Sinds het verschijnen van de cd ‘de ganse
kluur’ in 2018, liepen enkele deelnemers aan
het project met het idee om enkele van de
liedjes van die cd te gaan verfilmen.

Onlangs staken Marc Didden, Jan Pillaerds en
Peter Sikora de koppen bijeen om te
bespreken op welke manier ze de liedjes in
beeld zouden kunnen brengen.

Binnenkort zijn drie clips via Youtube te
bekijken. ‘Mariarao’ werd al opgenomen
enkele maanden geleden en op 1 oktober
was de cast met figuranten druk in de weer
in de Kouvenderstraat Hier vast enkele foto’s
die we maakten tijdens het draaien van de
clip bij ‘Kouvenderestraat’. De tekst werd
geschreven door Marc Didden en de muziek
door Ivo Rosbeek. Er zijn nog slechts enkele
exemplaren van de dubbel-cd verkrijgbaar.

Bent u geinteresseerd? Stuur dan even een
e-mail naar: info@mariagewanden.nl.

De dubbel-cd mét uitgebreid boekje met veel
foto’s en teksten kost slechts €15,-,
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Burgemeester Roel Wever maakt kennis
met Maria-Gewanden
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Woonpunt verhuurt met name
sociale huurwoningen. Over
hoeveel woningen heb je het dan
bijvoorbeeld in de Hoofdstraat en
Kasteelbuurt?

“De Kasteelbuurt telt ongeveer honderd
woningen. Daarnaast in de Markgravenstraat
nog ongeveer 10 eigendomswoningen. Die
zijn geen eigendom van Woonpunt, maar
vallen wel onder de Heerlen-Noord aanpak.
Met name de huurwoningen en het
woonwagenkamp vallen bijvoorbeeld binnen
het project ‘Sociaal veilig’ waar Jos Mevis
projectleider van is en Tom Bindels de
veiligheidsregisseur. Woonpunt werkt daar
nauw mee samen. Hoewel het
rijksprogramma pas is gestart, zijn we al
begonnen met het project ‘Sociaal veilig’ om
nu al de veiligheid en leefbaarheid in wijken
te verbeteren.
Zonder die twee factoren kunnen we namelijk
niet verder.
Behalve Woonpunt nemen ook Weller, Wonen
Limburg, Wonen Zuid en Vincio Wonen deel
aan de alliantie. Dhr. Barry Braken
vertegenwoordigt de vijf wooncorporaties
binnen het overleg in de alliantie.”

Wat gaat de rol van Woonpunt zijn
in de jaren die gaan volgen?

“Als ik naar het programma kijk, dan is er
één groot motto: op diverse gebieden
perspectief bieden aan onze inwoners in de
breedste zin van het woord, met name de
jeugd. Het mag over vijfentwintig jaar niet
meer uitmaken of je uit Heerlen-Noord,
Heerlen-Zuid komt of van elders uit
Nederland. Er is dus veel werk aan de winkel
en Woonpunt speelt hierin een rol van
betekenis. We hebben ruim 4000 woningen
in deze regio en de meeste daarvan liggen in
Heerlen-Noord. Ik schat een kleine 3000 in
Hoensbroek, de rest in Vrieheide, Heksenberg
of Meezenbroek. Dat zijn allemaal
aandachtswijken.
De rol van Woonpunt is vooral om verbinding
te houden met alle samenwerkingspartners,
want zonder hen gaan we de doelstellingen
van het rijksprogramma niet halen. Dat heeft
te maken met de vijf programmalijnen die
zijn neergezet: wonen, veiligheid,
gezondheid, leren en werken. Het gaat dus
om woningen, participatie van inwoners in
wijken, sociale cohesie (samenhang en
samenwerking tussen mensen in de
maatschappij) ontwikkelen. Dat zijn zaken
die we niet uit het oog mogen verliezen.”

Je noemde de vijf speerpunten.
Zou je twee concrete zaken
kunnen noemen die Woonpunt
voor ogen heeft in het kader van
‘Heerlen-Noord’?

“Een van de belangrijkste zaken is dus
leefbaarheid: een beter contact krijgen en
houden met onze huurders. Dat is uiterst
belangrijk om uiteindelijk wijken structureel
te verbeteren. Natuurlijk doen we dat in
samenwerking met de alliantie-partners zoals
bijvoorbeeld een opbouwwerker van
Alcander. We moeten echt luisteren naar wat
de mensen willen. Wij kunnen wel zelf
bedenken wat goed is voor de inwoners,
huurders of voor de wijk, maar dat betekent
niet dat bewoners hetzelfde denken.
Dus moeten we in gesprek zijn en blijven
met onze huurders.”

Dat betekent dus bijvoorbeeld als
je het over de Kasteelbuurt hebt,
woningen gaan isoleren waardoor
stookkosten gaan zakken….

“Inderdaad. Het verduurzamen van woningen
is enorm belangrijk en wat we gezamenlijk
willen in een wijk. Dan krijg je een breed
gedragen wijkontwikkelingsplan.
Woonpunt moet duidelijkheid verstrekken
aan haar huurders over wat we met bepaalde
woningen kunnen doen. Daar is uiteraard
goed onderzoek voor nodig. In ieder geval

Hoewel de
definitieve
financiële bĳdrage
van de
Rĳksoverheid,
gelet op de huidige
nationale en
internationale
ontwikkelingen,
nog onzeker is,
worden er al druk
plannen gemaakt
in het kader van
het
Rĳksprogramma
Heerlen-Noord. Dit
stadsdeel is een
van de zestien
meest kwetsbare
gebieden in
Nederland waarin
de leefbaarheid en
veiligheid onder
druk staan en
waarin het Rĳk
extra wil gaan
investeren.
Woonpunt is een
van de vĳf
woningcorporaties
die deel uitmaken
van alliantie
ʻHeerlen-Noordʼ.
Het
Rĳksprogramma
heeft als doel om
de inwoners van
dit Heerlense
stadsdeel binnen
één generatie op
diverse gebieden
naar een hogere
levensstandaard te
brengen.
Voor de

Wie is
Dennis Bertrand?
Dennis is geboren in Hoensbroek.
Sinds kort is hij projectleider
‘Leefbaarheid Heerlen-Noord’ bij
Woonpunt. Dat houdt in dat hij zich
bezig houdt met zogenaamde
‘focuswijken’. Voor Hoensbroek zijn dat
de Hoofdstraat en de grote en kleine
kasteelkolonie. In Vrieheide is hij ook
nog betrokken bij de Weggebekker en
Versiliënbosch. Daarvoor had hij nog
andere functies binnen Woonpunt, van
verhuur tot sociaal beheer. Hij doet
dat werk inmiddels ongeveer dertien
jaar.
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moet het energielabel omhoog. Dat is ook
een verplichting die we hebben voor de wat
langere termijn.”

Woonpunt en Jos Mevis van Sociaal
Veilig organiseerden onlangs een
opruimactie in de kasteelbuurt.
Hoe is die tot stand gekomen?

“Vanuit het programma Sociaal Veilig hebben
we onderzoek gedaan in de wijk. Ondanks
Corona kozen we er begin dit jaar voor om
met bewoners in gesprek te gaan: op
afstand, deur aan deur. Een praatje maken:
waar heeft u behoefte aan? Wat vindt u van
de veiligheid en leefbaarheid in uw straat,
uw wijk? Kortom: waar stoort u zich aan in
de wijk? We hebben met meer dan de helft
van de mensen gesproken.
De meest voorkomende klacht was dat de
vervuiling in de openbare ruimte de
spuigaten uitliep, zoals vervuilde achter-
tuinen.
Zo werd het initiatief geboren om met een
aantal partners en huurders een opruimdag
te organiseren. We begonnen om acht uur ’s
morgens en stopten noodgedwongen
vanwege het weer om vier uur ’s middags.
De sfeer was heel erg leuk. We hebben

Stichting Schoon GMS gevraagd om ons uit
de brand te helpen met wagens. Achtertuinen
werden opgeruimd, spullen werden van
zolders gehaald en wij haalden ze op en
brachten ze met aanhangers naar het
milieupark. Ik ben vanmorgen nog in de wijk
geweest. Hij was gewoon schoon, geweldig!
Het was een geslaagde dag.”

Is er een relatie tussen de aanpak/
ontwikkeling van de kasteelbuurt
(bijvoorbeeld de opruimdag) en de
aanleg van de nieuwe
Parkstadroute over het voormalige
mijnspoor?

“Dat speelt zeker een rol. De vraag is wat
mensen vinden van zo’n breed fietspad
achter hun tuinen. Een reactie die we kregen
is dat ze er niet zo veel bezwaar tegen
hebben.
Maar ze gaven dus wel aan dat er in de
tuinen veel troep lag en die is dus tijdens de
opruimdag opgeruimd. Nu moeten we gaan
zorgen dat dat zo blijft. Als het weer dreigt
te ontsporen, moeten we weer gaan praten
met de bewoners.
Vanuit Sociaal Veilig hebben we gekeken naar

hoe we de Leisure Lane (nu: Parkstadroute)
kunnen betrekken hierbij. Dus ik vind dat er
wel een relatie bestaat.
Wat ik het belangrijkste vind, is dat we
intern maar ook met huurdersbelangen-
verenigingen in gesprek moeten blijven.”

Wat zou de aanpak voor de
Hoofdstraat kunnen betekenen?

“In de Hoofdstraat hebben we veel
portiekflats, vier hoog en grondgebonden
gezinswoningen. Ook twee-op-een woningen,
de duplexwoningen. En er is veel particulier
bezit.
Vanuit de Regiodeal* en het volkshuis-
vestingsfonds zijn er mogelijkheden voor
Woonpunt om daar naar te kijken.
Om bijvoorbeeld panden prioriteit te geven
om op te kopen, te verbouwen om op die
manier de leefbaarheid stabieler te krijgen.”

*Bij een Regio Deal hebben het Rijk en de regio een
samenwerking om de regio aan te sterken. Het doel
is om de welvaart te vergroten op het gebied van
wonen, werken en leven.

Maar wat betekent dat nu
daadwerkelijk voor de woningen
van Woonpunt?

“We hebben de afgelopen jaren weinig
geïnvesteerd, maar daar willen we nu
verandering in brengen. Verduurzamen dus
ook en de woningen beter maken. En daarbij
hoop ik ook dat we in bepaalde wijken ook
nieuwbouw kunnen neerzetten, want er is
ook schaarste aan woningen.
Natuurlijk is er sprake van een krimpende
bevolking en ontgroening (het wegtrekken
van jongeren uit de wijken).
De samenstelling van wijken moet ook
aandacht krijgen: hoe zijn ze op dit moment
opgebouwd en is er wellicht behoefte om
daar wat meer te ‘mengen’, gevarieerder te
bouwen?”

Natuurlijk duurt het
Rijksprogramma Heerlen Noord 25
jaar.
Als we nu vast tien jaar vooruit
kijken, waar zou je op dat moment
met een tevreden gevoel op terug
kijken?
“Dat we de samenwerking die nu opgestart is
over tien jaar nog intensiever hebben. Dat is
voor mij een belangrijk uitgangspunt.”

Foto’s: Corina de Greef
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Gedicht onthuld in Zorgplein
Hoensbroek
Math Mertens schrĳft gedicht over de klok van het voormalige
gemeentehuis

In het bijzijn van bestuursleden van de
gezamenlijke buurtstichtingen 4Gebrook,
onthulden op 7 oktober voormalig
wethouder buurtgericht werken Adriane
Keulen en dokter Limpens in Zorgplein
Hoensbroek de plaquette waarop het
gedicht van Math Mertens staat.
Hij schreef het gedicht in 2020 ter
gelegenheid van de ingebruikname van de
gerestaureerde klok van het voormalige
gemeentehuis.
Wilt u de plaquette met eigen ogen
bewonderen?
Hij hangt in de centrale hal op de begane
grond van het Zorgplein Hoensbroek.

Foto: Hans Ermers

‘t
Roadhoes va Gebrook
Woerd gebaoren in ‘t jaor 1911
‘t Kosde i dae tied gaen meujte
‘t Ging zoe gezag vazelf

Biej mich doerden ‘t get langer
Vuuër ich sjloog mien ieësjte oer
‘t Waor al nuëgetieëndriejentwintig
Wiej mich zaegende d’r hieër pesjtoer

I dae tied waor gebrook
Nog mer klaen en ónbekand
Gaene wis ós haos te vinge
Neet i boete- en aege land

De mieëste luuj die laefde
Maestal va de boerderiej
Jieëker houw zien keuj en verke
‘n Gans dael hinnen op ‘n riej

Aoch mooste ze zich saoves
Dek behelpe mit petrol
Es me neet d’r gansen aovend
In ‘t duuster zitte wól

Vuuër de kos oot jieëkeraen
‘n Bótram met zaem en sjink
‘t Water löpt mich oet de moel
Went ich dao te väöl aa dink

Noe sjtaet op jieëkere dösj
‘n Bruëdjke kómkómmer en tomaat
Vlaesj maag ste haos neet mieë aete
Ómdat m’n angesj teväöl kalorieje haat

I dae tied woerd ich dus gebaore
Wiej ich ierder al ‘ns höb gezag
En waor doew ummer vuuër uch dao
D’r ganse daag en i de nach

Ich tikde sjtilkes de minute weg
En sjloog biej haof en ganse oere
Dat haat zoe mit ‘n paar haperinge
Driejkwart ieëwlangk blieve doere

Mer doew, mien leef Breuker luuj
‘t Daet mich noe nog laed,
Woerd i Den Haag Gebrook gesjtraepd
En gier wit allenuij wiej dat da gaet

Vier kaome zoe mer - God gaef ‘t
Biej dat doer ós verdomde Haele
Ich waor d’r kepot va, sjeide oet mit tikke, ‘t
Kós mich wier aoch nieks mieë sjaele

Mer zuug: L’histoire se répète
Aoch biej ós hiej i Gebrook
Want juus wiej alle haop vervlaoge leek
Kaom ‘t Gezondhaedscentrum óm d’r hook

Os haof vervalle Raodhoes
Dat ging noe opins weer laeve
Doew kós ich neet achterblieve
En moos Gebrook d’r tied weer gaeve

Mer mien hart dat waor kepot
Kós neet mie sjlaon, kós neet mie tikke
Vernuujing kósde hieël väöl geld
Wae zouw dat betalen gao verdikke

De buurtcomité’s, 4gebrook, John Visker
vuërop
Wólle mit dokter Limpens dae ging vertrekke
Oos deerbaar klöksjke laote reparere en
saam vuuër dit project de kar waal trekke

‘t Resultaat dat maag d’r zin
Van noe aaf huërt gier mich weer klinke
Mit dank aan al die royale gaevers
Die mich ‘n nuuj laeve wólle sjinke

Gebrook kint mich weer zieën en huëre
Uëverdaag en i de nach
Dat ich weer alle luuj d’r tied kin gaeve
Wat höb ich dao lang op gewach

‘t klöksjke va Gebrook door Math Mertens, Gebrook 20 september 2020
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BURENDAG in de WĲK
Op 25 september organiseerde de SBMG op twee plaatsen in de wijk een Burendag.
Van tevoren werden er in de wijk flyers verspreid waarin mensen uitgenodigd werden
om aanwezig te zijn.
In de Schuinstraat en Hubertusstraat werd het een gezellige en lekkere zonnige dag
waarbij buurtbewoners een praatje konden maken en kennis maakten met de
activiteiten van de SBMG en natuurlijk was er koffie met wat lekkers.
Dameskoor Sing4 Joy en accordeonduo Mieke en Jan zorgden voor de muzikale
ondersteuning. In de Hubertusstraat waren de bewoners zo enthousiast dat ze zelfs
een dansje waagden.
Na afloop kregen alle aanwezigen en bewoners van Zorgcentrium Pius een bloemetje
aangeboden.
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Deze stronk staat in de Langstraat.
Samen met Woonpunt willen we er iets moois van
maken. Wij dachten aan een eekhoorn.
Of heeft u een ander idee?
Stuur uw idee naar info@mariagewanden.nl
We zijn benieuwd!
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Bomen over bomen
Veel mensen zĳn geïnteresseerd in bomen, zelfs prinses lrene. Over bomen valt dan
ook heel wat te leren, te vertellen en uit te zoeken.
IVN Regio Parkstad organiseert met medewerking van IVN Hoensbroek een
bomencursus. De cursus is uitdrukkelĳk niet alleen bedoeld voor IVN-leden, maar
voor iedereen die iets meer over bomen wil weten, of er misschien zelf iets over kan
vertellen.

Startend in de herfst van 2022 organiseren we ieder seizoen een buitenles en een
binnenles. We beginnen dus steeds buiten met het kijken naar echte bomen en ons
afvragen hoe die leven, hoe we ze herkennen, hoe het zit met bloemen en vruchten,
verkleuren van bladeren, ziektes en plagen enz.

De eerste buitenles is gepland op zaterdag 22 okt. van 10.00 tot 12.00 uur.
De eerste binnenles is gepland op donderdag 24 nov. van 19.30 tot 22.00 uur.

Tĳdens deze lessen besteden we veel aandacht aan de inbreng van de deelnemers.
Wat willen zĳ graag weten over die bomen, wat kunnen we leren van elkaar en op
welke vragen zoeken we nog antwoorden? Misschien wil je wel iets weten over het
bomenbeleid van de gemeente, over beeldbepalende, of monumentale bomen.

Tĳdens de binnenlessen is naast de vragen van de cursisten ook ruimte voor wat
meer theoretische kennis. Zo zouden we in de herfst kunnen ingaan op bomen in de
buurt (in parken, of langs straten), bomen in het bos, bomen herkennen aan de
bladeren en/of vruchten, determineren.
ln de winter kan er aandacht zĳn voor hoe bomen leven in de winter, hoe ze te
herkennen zĳn aan hun knoppen en wat de functie is van het hout van een boom.
De lente nodigt uit om in te gaan op de bloei van bomen, nectar voor insecten,
bestuiven en bevruchten, de fysiologie van een boom en ziektes waar een boom
door getroffen kan worden.
ln de zomer kunnen we afronden met de functie van het wortelstelsel, mycorrhiza,
communicatie tussen bomen onderling en met andere planten, het belang van
bomen in verband met klimaatverandering, CO2 en stikstof.

De kosten voor deelname aan de cursus bedragen slechts € 10,-- per persoon.
Hiervoor krijgen de cursisten twee cursusbijeenkomsten per seizoen, (digitaal)
cursusmateriaal en een bomen zoekkaart ter waarde van € 5,--.

Heb je belangstelling, meld je dan aan bĳ wielpieters@gmail.com (045-7074055 of
06-49800340), of bĳ IVN-afdeling Hoensbroek ivnhoensbroek@gmail.com
(06-10309529). De cursusdagen en -locaties stemmen we af met de cursisten.
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Rattenoverlast melden

Ook in Heerlen hebben we overlast van ratten. De rat 
is de koning van de voortplanting en zorgt snel voor 
veel nakomelingen. Belangrijk om dit dus zo snel 
mogelijk te signaleren en aan te pakken.

Maar wist u dat ons eigen gedrag veel invloed heeft 
op de overlast van ratten? Denk aan restafval in zak-
ken buiten de containers plaatsen, het niet opruimen 
van hondenpoep en het wegspoelen van etensresten 
via het toilet of de gootsteen. 

Heeft u een rat gezien of duidelijke sporen 
van een rat zoals keutels of een hol? Meld dit 
online via heerlen.nl/rattenoverlast. Geef de 
locatie daar ook zo precies mogelijk door, 
dat helpt bij een snelle afhandeling. Op deze 
pagina vindt u overigens ook tips hoe we 
samen overlast voorkomen. Voorkomen is 
nog beter dan genezen natuurlijk!

Lukt het online melden niet? 
Het blijft altijd mogelijk om telefonisch een 
melding te doen via 045 - 560 50 40.

Ervaart u 
overlast of 
is er iets 
kapot?
Meld het!

Lukt het melden niet? 
Bel met de gemeente om uw melding 
door te geven via 14 045 of ga langs 
bij de gemeentelijke informatiepunten 
in SCHUNCK Bibliotheken.

melding.heerlen.nl

Beweegtuin
Op 10 oktober was een grote groep omwonenden van het Bongaardpark
op het voormalige mijnspoor aanwezig om te praten over de locatie van
de geplande beweegtuin.
De meesten waren het na de uitleg, dat de beweegtuin niet alleen
gepland wordt met toestellen voor ouderen, eens over de gekozen locatie
op het voormalige mijnspoor naast het trapveld.

Ook was er een oproep om mee te denken over het plan, daarvoor
konden de deelnemers via info@mariagewanden.nl inschrijven.
Wilt u ook meedoen? Meldt u zich dan aan bij dit mailadres.


